
Onlangs speelde U2 in de Ziggo Dome in Amsterdam met de U2 Experience And 
Innocence Tour. De Bassist mocht op audiëntie bij Adam Clayton in zijn suite in het 
Waldorf Astoria-hotel aan de Herengracht, om te praten over de basgitaar, over bassen 
in U2 en zelfs over dingen die belangrijker zijn dan het viersnarige instrument.

Simpel en doeltreffend

H
et enorme rechthoekige scherm dat 
in het midden van de Ziggo Dome 
hangt, begint licht te geven. Niet 
veel later klinkt de hoekige baslijn 

van het nummer The Blackout door de spea-
kers. De band is niet zichtbaar tot het refrein: 
tijdens het refrein blijkt U2 in het scherm te 
staan en sta ik voor de tweede keer oog in 
oog met Adam Clayton. Alleen is hij nu niet 
die kalme man die in zijn pyjamabroek op de 
bank zit. Nee, nu is hij de rockster die er ake-
lig cool en zelfverzekerd uitziet, spelend mid-
denin het knipperende beeldscherm dat 
dwars in de Ziggo Dome hangt. Niet veel later 
zet The Edge de gitaarriff in van I Will Follow 
en de stuwende baslijn van Clayton laat de 
Ziggo Dome trillen. Op het podium steekt het 
rustige karakter van Clayton af tegen de 
tomeloze energie van Bono en The Edge. Zijn 
basspel is extreem dienstbaar aan de band, 

meestal groovend en live vervolmaakt met 
venijnige toevoegingen. Het is voor een jonge 
journalist als ik nogal een ervaring: ‘s mid-
dags een interview in een vijfsterrenhotel, 
tickets krijgen voor de show en ‘s avonds een 
van je bashelden zien spelen. Die maandag-
avond ben ik heel even de gelukkigste millen-
nial van Nederland. 

Vriendinnetjes
Veertien jaar was Clayton toen hij begon met 
bassen. Een folkgitarist op school wilde met 
hem een bandje starten en Clayton nam de 
rol van bassist op zich. Een Ibanez-kopie van 
een Gibson EB3 was zijn eerste wapen: ‘Ik heb 
mijn eerste basgitaar niet meer. Ik heb hem 
ooit verkocht aan een journalist van 
Telegraph News om zelf een echte Fender te 
kunnen kopen.’
Bij die ene Fender is het niet gebleven. Wie 

Adam 
Clayton

een beetje oplet bij een U2-show, ziet dat 
Clayton een enorm arsenaal aan nieuwe en 
vintage basgitaren heeft. Ondanks de pracht 
en praal die Clayton elke avond het podium 
op sjouwt, heeft hij een interessante blik op 
het bezitten van basgitaren: ‘Voor mij zijn 
basgitaren net als vriendinnetjes, het is een 
tijdje leuk, maar daarna wil je toch weer iets 
nieuws. Het wordt al snel te vertrouwd en 
voorspelbaar.’
Clayton is altijd zoekende naar nieuwe gelui-
den en instrumenten. Dat hij bijvoorbeeld een 
op een Gibson RD met Moog-elektronica heeft 
gespeeld kan Clayton zich prima herinneren, 
maar waar die Gibson nu uithangt? ‘I’ts 
somewhere...’ 
De passie van de U2 bassist voor vintage 
instrumenten is groot, maar een hechte band 
heeft hij er niet mee. Ook al is een basgitaar 
nog zo prijzig, het blijft voor Clayton toch 
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Interview Tekst: Willem Kniknie

‘Ik heb nooit het doel 
gehad om een heel 

goede bassist te zijn’



vooral een middel om een bepaalde sound te 
bereiken. 

Punk met een groove
Clayton is qua invloeden nogal divers: ‘James 
Jamerson blijft voor mij een relevante bas-
sist. Zijn basspel is zo swingend en bijna orga-
nisch. Het lijkt wel alsof zijn basloopjes door 
de muziek heendrijven, dat inspireert mij. De 
Motown-periode is over het algemeen van 
grote invloed geweest op mijn stijl. Aan de 
andere kant ben ik ook beïnvloed door de 
punk. Ik hou enorm van het strakke en sim-
pele van dit genre. Uiteraard mogen grote 
namen zoals John Entwistle vanwege zijn 
extreme stijl en sound, Duck Dunn vanwege 
zijn feel en sound en de legende Carol Kay 
ook zeker niet ontbreken.’
Clayton’s invloeden zijn goed te herkennen in 
de nummers van U2. Neem liedjes als 
Mysterious Ways en Get On Your Boots. Deze 
hebben een lage bastoon en ze swingen op 
een manier die iets wegheeft van Motown. 
Nummers als Bullet In The Blue Sky of I Will 
Follow hebben daarentegen een heldere bas-
toon met meer agressie in de aanslag en het 
ritme, meer punk dus. Over de vraag wat nou 
een echte U2-baslijn is, moet Adam Clayton 
lang nadenken. Uiteindelijk wordt het Bullet In 
The Blue Sky; strak en de perfecte basis voor 
het gitaargeweld van The Edge.

Superstrak
Zoek op YouTube naar video’s van U2 en kijk 
eens naar de reacties op het spel van Adam 
Clayton. Vaak wordt hij gezien als een bassist 
die nogal lui is en alleen maar grondtonen 
speelt. Clayton is niet onder de indruk van de 
reacties van de YouTube-‘experts’: ‘Je moet 
aanvoelen wat past in de band. In U2 heeft 
The Edge een duidelijke rol. Hij speelt veel 
solo’s en vullende riffs. Als bassist onder-
steun ik die en vul ik ze aan. Stel je eens voor: 
Flea die meespeelt met U2 in zijn eigen 
expressieve stijl. Dat zou heel tof zijn voor 
een keertje, maar het werkt echt niet.’ 
Neem de baslijn van het nummer With Or 
Without You. Het loopje bestaat uit vier tonen 
en wordt door Clayton voor zeker drie minu-
ten superstrak en clean gespeeld. Stel je eens 
voor dat een expressieve bassist de riff zou 
gaan uitbreiden met extra frutsels, dan zou 
de essentie van het nummer weg zijn. 
Probeer With Or Without You zelf maar eens 
precies na te spelen. Het is waarschijnlijk las-
tiger dan je denkt. Clayton mag dan vaak 
alleen grondtonen spelen, maar hij doet het 
superstrak. 

Groeiende baslijnen
Daarnaast valt tijdens de show in de Ziggo 
Dome iets op wat Clayton tijdens het inter-
view al vertelde: zijn baslijnen veranderen 
door de jaren heen. Denk nou niet dat er 
opeens een virtuoos stukje slappen is ver-
werkt in Vertigo of Desire. Nee, het is veel 
simpeler, maar met een grotere impact. Neem 
bijvoorbeeld het nummer City Of Blinding 
Lights. Op de plaat is de baslijn dienstbaar 

met in het refrein een riff die de zang volgt. 
Live blijkt de bas in het refrein veel venijniger 
met hier en daar een extra noot of een slide. 
Het heeft wel iets weg van Motown, maar dan 
aangepast aan de 21e eeuw. 
Ook Sunday Bloody Sunday is anders gewor-
den. Op de plaat hoor je recht-door-zee bas-
werk, Clayton volgt voornamelijk de akkoor-
den van de gitaar . Live laat hij in de couplet-
ten telkens de tweede noot uit een reeks van 

‘Punk en Motown zijn van grote 
invloed geweest op mijn stijl’

Omdat Clayton zich vooral richt op elke dag een goede live show neerzet-
ten, kan hij niet superveel vertellen over zijn apparatuur. De Ierse bassist 
heeft een hoop uitbesteed aan zijn technicus Stuart Morgan.
‘Tot aan The Joshua Tree Tour in 2017 gebruikte ik flink wat versterkers. 
Ik wilde het laag voelen wat ik miste in mijn in ear-monitors. Maar tijdens 
die tour speelden we voor een groot scherm en daar mocht eigenlijk niets 
voor staan. Ondanks het kleine formaat van mijn Ampeg B15 blokkeerde hij 
het scherm teveel. Ik gaf Stuart daarom de opdracht om de versterker 
ergens anders neer te zetten.’
Clayton raakte er aan gewend dat zijn versterker achter het podium stond 
en kreeg ook een paar in ears met betere basweergave. ‘Tegenwoordig 
gebruik ik weer meerdere versterkers en effecten. Voor de versterking 
staan er een Aguilar, mijn Ampeg B15 en een Fender gitaarversterker van 
The Edge (voor een hoger octaaf erbij) klaar. Daarnaast heb ik pedalen 
voor overdrive en andere kleuring, maar die bedient Stuart. Erg prettig, 
want zo kan mij volledig focussen op het spelen en het publiek.’

Fender
Fender en U2 is al een lange tijd een gelukkig huwelijk. The Edge speelt op 
Stratocasters en Telecasters en Adam Clayton heeft een grote collectie 
Fender-bassen. Bono en The Edge zitten daarnaast sinds 2014 in de raad 
van bestuur van Fender. Voor The Joshua Tree Tour in 2017 stofte Adam 
Clayton zijn Fender Precision af die hij gebruikt had om dit iconische 
album op te nemen: ‘Ik moest de Fender wel gebruiken voor die specifieke 
tour. De bas klonk precies zoals op de plaat en het voelde hetzelfde als 
toen. Ik gebruik die bas nu niet meer, omdat het geluid niet bij de 
Innocence And Experience Tour past. Daarnaast weet ik al van deze bas 

wat ie kan en dat prikkelt mij niet meer. Ik weet wat deze vriendin kan en 
dat doet ze goed, maar ik ben nu eenmaal vaak met een ander.’

Warwick
Adam Clayton speelt onder andere op Laklands, Gibsons en nog wat andere 
curieuze bassen zoals een kopie van de Buzzard-basgitaar van John 
Entwistle. Tegenwoordig is Clayton ook vaak te zien met zijn Warwick-
signature bas en uiteraard mogen zijn verschillende Fender P en J signa-
tures in uiteenlopende, flitsende kleuren niet worden vergeten. De Gibson 
RD is ook lange tijd nuttig geweest voor Clayton: ‘Als ik een bas nodig had 
met een laag geluid, ging ik onder andere voor de Gibson RD. Ik heb er bij-
voorbeeld Mysterious Ways mee opgenomen en later ook het nummer 
Magnificent. De bas is nu uit het zicht verdwenen, omdat ik nu meer inte-
resse heb in een helder en strak geluid.’ 

Een paar jaar terug betrof de Warwick-signature een Reverso model (geïn-
spireerd op de  Explorer-achtige bas van Entwistle). Nu heeft Clayton een 
Streamer CV. De Warwick-bas is niet alleen vaak te zien omdat hij er erg 
tof uitziet en volgens Clayton lekker fel klinkt dankzij het omgedraaide 
Quarterpounder precision-element. De Warwick is er ook om een andere 
reden: ‘Het is vooral erg prettig dat deze bas een stuk lichter is dan mijn 
Fenders. Begrijp me niet verkeerd, ik vind de Fender Precision misschien 
wel de fijnste bas die er is, maar ik trek het niet om een hele show met 
een zware Fender te rond te lopen. Daarnaast is mijn Warwick signature 
op dit moment mijn nieuwe vriendinnetje oftewel mijn favoriete basgitaar. 
Het instrument levert precies de heldere sound die ik nu nodig heb in U2. 
Ik heb mijn vriendinnetje in zowel een witte als in een zwarte variant.’

Drumklik
Adam Clayton heeft een speciale band met U2-drummer Larry Mullen Jr: ‘Ik speel nu al zeker 
veertig jaar samen met Larry. We voelen elkaar heel goed aan en ik ben nog altijd onder de 
indruk van zijn strakheid en sound. Tijdens een repetitie hoef ik maar iets te spelen en Larry 
haakt er meteen op in. Live brengen we samen veranderingen aan in het ritme of gevoel van een 
U2-nummer. Ik denk niet dat ik ooit een betere klik zal krijgen met een andere drummer. Ik speel 
echt nog wel eens met andere drummers, maar niemand heeft de overdonderende sound en 
strakheid van Larry.’

Clayton’s gear

Een Ampeg B15 is een vast onderdeel van Clayton’s line-upEen Gibson RD met Moog-elektronica ‘Lekker fel en lekker licht’
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drie noten weg. Hierdoor ontstaat een trek-
kende stilte wat nogal lijkt op iets je kunt 
tegenkomen in funk of soul. Door deze sim-
pele aanpassing wordt het nummer meteen 
veel sterker.
Het discreet weglaten of toevoegen van 
tonen, typeert Clayton als bassist. Hij is een 
man die weet wanneer je op de achtergrond 
moet blijven en ook wanneer je ook een swin-
gende groove kan neerleggen. In mijn optiek 
(en in die van Clayton) is dat echt bassen. 

Bassen met Bono
Het creëren van een baslijn voor U2 gaat niet 
op een traditionele manier. Clayton is geen 
liefhebber van lang in de studio zitten. Hij 
speelt liever live en houdt zich graag bezig 
met hoe dingen anders kunnen: ‘Ondertussen 
is elke akkoordenreeks wel gebruikt en is 
eigenlijk alles wel geschreven. Met U2 denken 
we na over de vraag wat er nog anders kan. 
Hiervoor zitten we erg lang in de oefen-
ruimte. Daarnaast verzin ik baslijnen niet 
altijd: Bono kan bijvoorbeeld een interpreta-
tie van een riff zingen en die probeer ik dan 
te vertolken naar iets wat mogelijk is op bas.’
Naast lang repeteren, heeft Clayton nog een 
interessante manier om nieuwe dingen te 
ontdekken: ‘Buiten U2 om speel ik weinig bas-
gitaar. Ik heb nooit het doel gehad om een 
heel goede bassist te zijn. Fouten maken vind 
ik eigenlijk veel interessanter dan goed kun-
nen spelen. Want door die fouten ontdek ik 
juist nieuwe dingen, dingen die ik met elke 
dag oefenen mogelijk niet ontdekt zou 
hebben.’

Tegenpool
Zeker nu de band volop ervaring heeft en ook 
een dagje ouder wordt, vindt Clayton het 
geen ramp om zaken rondom het opnemen 
van nieuwe nummers uit te besteden: 
‘“Playing the shit out of the songs live”, is 
waar ik mij mee bezig wil houden na veertig 
jaar U2. Ik probeer de tijd in de studio kort te 
houden en dat kan onder andere door baslij-
nen te programmeren of ze door andere bas-
sisten op te laten nemen. Zo heeft bijvoor-
beeld bassist Brent Kutzle van One Republic 
(de band van befaamde producer Ryan 
Tedder) enkele baslijnen ingespeeld op de 
nieuwe plaat.’
Halverwege het interview begint het me te 
dagen dat Adam Clayton misschien wel een 
tegenpool is van de doorsnee bassist. Hij is 
totaal niet geïntimideerd door het maken van 
fouten, is niet onder de indruk van de waarde 
van een vintage basgitaar en schaamt zich 

niet voor zijn gebrek aan kennis over techni-
sche zaken: ‘Ik wil er gewoon cool uitzien op 
het podium en het publiek de best mogelijke 
ervaring geven. Basgitaren en andere appa-
ratuur zijn belangrijk, maar niet zo belangrijk 
als het optreden.’ 

Showtime 
Een goed optreden neerzetten mag dan het 
allerbelangrijkste zijn, maar gaat het niet ver-
velen om steeds hetzelfde trucje op te 
voeren?
‘Een optreden is en blijft voor mij iets unieks. 
Er komen duizenden mensen naar onze shows 
en daarbij stelt vrijwel iedereen zich kwets-
baar op: mensen worden blij of raken juist 
geëmotioneerd door onze muziek. Als band is 
het erg belangrijk dat je een omgeving en 
sfeer creëert waarin mensen hun gevoel kun-
nen tonen en de buitenwereld even kunnen 
vergeten. Het feit dat ik de emoties van het 
publiek mag meemaken, geeft mij nog altijd 

een speciaal gevoel. Alleen daarom al geef ik 
altijd alles om de nummers en baslijnen zo 
goed mogelijk te laten klinken.’

Lavendel
Clayton maakt tijdens het hele interview een 
zeer ontspannen indruk. In zijn hotelkamer 
hangt een uitermate relaxte sfeer, niet in de 
laatste plaats door de luchtreiniger met 
lavendelgeur. Tegen het einde van het inter-
view strekt hij zich uit op een comfortabele 
bank: ‘Optreden is voor mij ook een moment 
van rust, je zou het meditatie kunnen noe-
men. Neem de baslijn van With Or Without 
You. Dat nummer brengt mij in een ontspan-
nen toestand. Ik verlies me in het ritme van 
de baslijn en tegelijkertijd droom ik even weg 
in de geschiedenis van het nummer. Eigenlijk 
gaan die oude nummers dus nooit vervelen. 
Ze geven mij de gelegenheid om te ontspan-
nen en mijzelf kwijt te raken in de vele herin-
neringen die bij de nummers van U2 horen.’ n
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